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P r o t o k ó ł  Nr ORN.0012.6.5.2019 

 posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

 Rady Miejskiej w Olecku  

odbytego w dniu 25 października 2019 roku.  

 

 

 Na stan 4 członków Komisji w posiedzeniu udział wzięło 4 – lista obecności                      

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Marcin Czekay. 

 

Protokołowała referent Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku – 

Alicja Pietranis. 

W posiedzeniu udział wzieli: 

 Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch, 

 Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski, 

 Kierownik Wydziału Edukacji - Anna Mitin. 

 

Przewodniczący Komisji – Marcin Czekay 

powitał wszystkich przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawił proponowany porządek 

posiedzenia: 

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na decyzję Burmistrza 

Olecka o nieutworzeniu w roku szkolnym 2019/2020 klasy I w Szkole Podstawowej  

w Kijewie. 

2. Sprawy wniesione.  

3. Wnioski Komisji.  

                                         

Uwag do porządku posiedzenia nie zgłaszano. 

 

Komisja  jednogłośnie przyjęła porządek posiedzenia. 

 

Do punktu 1 – Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

decyzję Burmistrza Olecka o nieutworzeniu w roku szkolnym 2019/2020 klasy I w 

Szkole Podstawowej w Kijewie. 

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

powiedziała, że nie otrzymali pisma od Kuratora Oświaty ani od Wojewody w sprawie 

decyzji Burmistrza. Radcy prawni stoją na stanowisku, że rozpatrzenie skargi jest 

kompetencją Rady Miejskiej. 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

poinformował, że kompetencją Wojewody byłoby ewentualne wydanie decyzji 

administracyjnej o utworzeniu klasy, jeżeli uznałby, że zostało naruszone prawo.  

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

powiedziała, że jeżeli Wojewoda po przyjęciu uchwały określi swoje stanowisko, to ma 

prawo wydać swoją decyzję administracyjną niezależnie od formy rozpatrzenia skargi.  
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Wiceprzewodniczący Komisji – Alicja Stefanowska  

odwołała się do spotkania z dnia 18 kwietnia 2019 r. z przedstawicielami Rady 

Pedagogicznej, Przewodniczącą Rady Rodziców oraz Burmistrzem w sprawie nieutworzenia 

klasy I w Szkole Podstawowej w Kijewie. Samo spotkanie sugerowało, że jego członkowie są 

przekonani o nieutworzeniu klasy I, ale po postawionych przez Burmistrza warunkach dało 

im nadzieję na powstanie tej klasy.  

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

oznajmiła, że Burmistrz przedstawił swoje stanowisko. Podczas spotkania Burmistrz 

przedstawił swoje argumenty, że tworzenie tej klasy w jego ocenie jest nieuzasadnione.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Alicja Stefanowska  

przestawiła część uzasadnienia: 

„Burmistrz przedstawił swoje stanowisko w sprawie nieutworzenia klasy I w Szkole 

Podstawowej  w Kijewie w roku szkolnym 2019/2020. Powyższe zostało zaakceptowane 

przez obecnych”. Radni rozumieją to w ten sposób, że rada pedagogiczna, rodzice 

zaakceptowali stanowisko w sprawie nieutworzenia klasy. Skoro pojawiły się warunki 

postawione przez Burmistrza to istniała szansa, że klasa I może powstać. 

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

powiedziała, że na kwietniowym spotkaniu była kadra pedagogiczna, Pani dyrektor, 

przewodnicząca rady rodziców i wszyscy w tamtym momencie rozumieli i akceptowali 

stanowisko Burmistrza. Gdyby buła większa ilość dzieci to należałoby rozważyć powstanie 

klasy.  

 

Kierownik Wydziału Edukacji - Anna Mitin 

powiedziała, że rozmowa przeprowadzona w kwietniu była jasna i klarowna. Rodzice  

i nauczyciele zaakceptowali stan rzeczy, jednak mieli nadzieję, że może coś się zmieni. 

Spełnienie warunków nie było zapewnieniem powstania klasy I, miało to jeszcze zostać 

przeanalizowane przez Burmistrza. 

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

zapytała, dlaczego Burmistrza stawia się w tak niekomfortowej sytuacji i pismo wpływa 

dopiero 29 sierpnia 2019 r. Dzieci w Gąskach są zaopiekowane, wszystkie uczestniczą w 

zajęciach oraz mają bardzo dobre warunki do nauki. Dzieci są monitorowane, jesteśmy na 

bieżąco informowani, Burmistrz wielokrotnie był w Szkole Podstawowej w Gąskach oraz 

przeprowadził rozmowy z rodzicami.  

 

Członek Komisji – Renata Małgorzata Maciąg  

oznajmiła, że gdyby rok wcześniej klasa I została utworzona, to w tym roku klasa też 

musiałaby być utworzona. Rok temu rada rodziców nie zabiegała o powstanie klasy. 

Nauczyciele, którzy tam pracowali teraz mają etat w innych szkołach. 

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

poinformowała, że mieli jasną sytuację co do nauczycieli i Burmistrz osobiście pomógł 

znaleźć im pracę w innych szkołach. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Alicja Stefanowska  

powiedziała, że gdy we wrześniu odbyła się Sesja i Burmistrz podtrzymał swoją decyzję  

o nieutworzeniu I klasy,  ze strony nauczycieli, którzy byli obecni na sesji padło pytanie do 

radnych: „Proszę  państwa, to co teraz z nami będzie?” 
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Kierownik Wydziału Edukacji - Anna Mitin 

oznajmiła, że nauczyciel, który uzupełnia etat w jednej szkole, dostaje od Burmistrza 

nałożenie obowiązku uzupełnienia etatu w innej szkole.  

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

poinformowała, że dwa lata temu była możliwość dalszego funkcjonowania szkoły, przy 

połączeniu 2 obwodów Kijewo i Gąski. W Kijewie mogłaby być szkoła dla Zespołu 

Wychowania Przedszkolnego i klas I-III, a wyższe klasy mogłyby być w Gąskach. Takie 

rozwiązanie zostało zaproponowane, jednak nie doszło do skutku. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Alicja Stefanowska  

powiedziała, że połączenie tych szkół nie spełniało warunków zawartych w ustawie 

o reformie, ze względu na zbyt dużą odległość między nimi. 

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

oznajmiła, że w ustawie nie ma sprecyzowanego zapisu jaka powinna być odległość poza 

sformułowaniem słowa „nieduża”. Ta szkoła na takich zasadach by działała dzisiaj. Nie 

rozwiąże nam problemu otworzenie klasy I, ponieważ kilkoro rodziców tego od nas oczekuje. 

Musimy także myśleć do przodu całą wykładnią prawną. 

 

Członek Komisji – Renata Małgorzata Maciąg  

dopowiedziała, że należy kierować się także rachunkiem ekonomicznym. 

Szkoła w Kijewie jest piękna, materialne warunki do nauki są godne uwagi, jednak nie ma 

dzieci, które mogłyby z niej korzystać. 

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

powiedziała, że procesy demograficzne będą odczuwalne, a konsekwencje ich będą 

doświadczalne w szkole. Jeżeli będzie taka sytuacje, że dzieci faktycznie pojawią się 

w obwodzie Kijewa, to zostanie wzięte pod uwagę utworzenie klasy I.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Alicja Stefanowska  

powiedziała, że w uzasadnieniu Burmistrz powołuje się na niezakwestionowany arkusz 

organizacyjny przez Kuratorium Oświaty w Ełku. Zasięgnął również porady dyrektora 

Delegatury Kuratorium Oświaty w Ełku odnośnie utworzenia bądź nieutworzenia I klasy. 

Burmistrz otrzymał informację, że postępuje zgodnie z prawem.  

 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 2 głosach za, 1 głosie przeciw, 1 głosie wstrzymującym, pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na decyzję Burmistrza Olecka 

o nieutworzenie w roku szkolnym 2019/2020 klasy I w Szkole Podstawowej w Kijewie. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 2 – Sprawy wniesione. 

 

Spraw wniesionych nie było. 

 

Na tym punkt zakończono. 
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Do punktu 3 – Wnioski Komisji. 

 

Wniosków nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

 

Protokołowała 

Alicja Pietranis 

Przewodniczący Komisji 

Marcin Czekay 

 


